
Protokół Nr 27/18

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 21 czerwca
2018r. godz. 8,30 w sal nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Zofia Kriger-Kozłowska – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu nr 26/18 z dnia 29.05.2018r.;
2. Zaopiniowanie  prośby  PCM  Sp.  z  o.o.:  o  wyrażenie  zgody  na  inwestycję  powyżej
10.000 zł  dotyczącą  prac  remontowych  dla  tymczasowej  lokalizacji  SOR-u
(PCM.PT.0607/08/2018);
3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uznania  skargi  na  Dyrektora  Szkoły
Podstawowej nr 15 w Pabianicach za bezzasadną;
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 3;
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 4;
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2018r.
- projekt nr 8;
7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji
oraz trybu  przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania
dla placówek wychowania przedszkolnego, szkół i placówek, dla których Miasto Pabianice
jest organem rejestrującym;
8. Sprawy różne:

- zapoznanie się z organizacją letniego wypoczynku dla dzieci i młodzieży.

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Pani  Zofia  Kriger-Kozłowska
(dalej: Przewodnicząca  Komisji)  przywitała  wszystkie  osoby  przybyłe  na  posiedzenie
Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do protokołu nr 26/18 dnia 29 maja 2018r.
Uwag nie było, przyjęto.

Przewodnicząca Komisji wskazała, że porządek obrad zostanie rozszerzony w punkcie 2
o dwie prośby PCM Sp. zo.o. (wskazane dalej w protokole). To jedyna zmiana w porządku
obrad.
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Ad. 2
Zaopiniowanie próśb PCM Sp z o.o. o wyrażenie zgody na  na inwestycje powyżej
10.000     zł dotyczące:
– prac remontowych dla tymczasowej lokalizacji SOR-u (PCM.PT.0607/08/2018)
(zał. nr 2)
– - prac remontowych dla Centrum Gastroenterologii Chirurgii Małoinwazyjnej
i Endoskopowej. (PCM.PT.0607/09/2018) (zał. nr 3)
– -  prac  adaptacyjnych  w  budynku  Psychiatrii  w  związku  z  uruchomieniem
Oddziału Psychiatrii Sądowej (PCM.PT.0607/10/2018) (zał. nr 4)

Prezes PCM Sp. z o.o Pani Agnieszka Owczarek (dalej: Prezes PCM Spółka zo.o.):
to są trzy inwestycje do przeprowadzenia w PCM Sp. zo.o., na które zgodnie z umową
dzierżawy wymagana jest zgoda właściciela. 
Inwestycja  w  budynku  Psychiatrii  wiąże  się  z  podpisaniem  umowy  na  nowy
oddział psychiatrii  sądowej,  wymagana  jest  adaptacja  pomieszczeń,  to  się  wiąże
z zamontowaniem  krat  oraz  ze  zorganizowaniem  i  ogrodzeniem  spacerniaka
i zadaszeniem palarni. Koszt inwestycji szacunkowy 200 tysięcy zł. 
Druga  inwestycja  to  jest  zorganizowanie  sali  zabiegowej  na  oddziale  gastroenterologii
i chirurgi  małoinwazyjnej  i  endoskopowej,  chodzi  o  połączenie  dwóch  pomieszczeń,
przeprowadzenie niezbędnej instalacji, to pozwoli na przeniesienie sali zabiegowej z bloku
operacyjnego. Koszt inwestycji szacowany na poziomie 80 tysięcy zł.
Ostatnia inwestycja związana jest z modernizacją SOR-U i  budową lądowiska. Musimy
SOR tymczasowy umieścić na I piętrze w budynku głównym 1A. Inwestycja na poziomie
120 tysięcy zł, niewielkie prace adaptacyjne pod nowy SOR, który ma funkcjonować około
1,5 roku.

Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  ww.  próśb::  za  -  5,  przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Wyciąg z protokołu (zał. nr 5)

Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uznania  skargi  na  Dyrektora  Szkoły
Podstawowej nr 15 w Pabianicach (zał. nr 6)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:  Przewodniczący
Rady) omówił  projekt  ww.  uchwały:  Państwo  otrzymaliście  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem,  doszło  do  sporu  pomiędzy  jedną  z  Pań  nauczycielek  a  Dyrektorem
Szkoły  co  do  sposobu  komunikowania  się  w  kwestii  ograniczenia  zatrudnienia.  Stąd
powstał  ten  zarzut.  Według  tego,  co  jestem  zorientowany  takie  skargi  powinno  się
załatwiać na drodze sądowej, stąd wniosek, aby uznać skargę za bezzasadną.

Dalej treść uzasadnienia.
W  dniu  23.04.2018  r.  wpłynęła  do  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  skarga

na Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  Nr  15  w  Pabianicach  dotycząca  stosowaniu
mobbingu wobec jednej z nauczycielek szkoły. 

2



Istotą  zarzutów  dotyczących  nieodpowiedniego  zachowania  dyrektora  względem
nauczycielki  jest  sposób  komunikowania  się  dyrektora  jak  i  treść  pism  kierowanych
do nauczycielki  związanych  z  ograniczeniem  zatrudnienia  w  klasach  gimnazjalnych.
Ze skargi  jak  i  wyjaśnień  przedłożonych  Radzie  wynika,  że  jest  to  spór  pracownika
z pracodawcą.  Prezydent  Miasta  jak  i  Rada  Miejska  nie  są  upoważnieni  ustawowo
do rozstrzygania  tego  typu  sporów.  Są  do  tego  powołane  wyspecjalizowane  instytucje
i w ich  kompetencjach  leży  rozstrzyganie  sporów  pracowniczych.  Jednocześnie  należy
podkreślić, że zgodnie z wyjaśnieniami Prezydenta, brak jest przesłanek potwierdzających
zarzuty przedstawiane przez skarżącą. 

Zgodnie  z  art.  239  ustawy  z  dnia  14  czerwca  1960  r.  Kodeks  postępowania
administracyjnego  (t.j.  Dz.  U.  z  2017  r.  poz.  1257,  z  2018  r.  poz.149),  w  przypadku,
gdy skarga w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność
wykazano  w  odpowiedzi  na  skargę,  a  skarżący  ponowił  bez  wskazania  nowych
okoliczności  organ  właściwy  do  jej  rozpatrzenia  może  podtrzymać  swoje  stanowisko
z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. 

W świetle przedstawionych wyjaśnień złożoną skargę należy uznać za bezzasadną.

Przewodnicząca Komisji:  część z nas jest nauczycielami,  więc doskonale się orientuje,
jak to wygląda od strony prawnej. 

Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na
2018r. - projekt nr 3 (zał. nr 7)

Skarbnik Miasta Pabianic Pani Anna Łosiak (dalej: Skarbnik Miasta) omówiła projekt
ww. uchwały. Przenosi się z rezerwy ogólnej - dz.758, rozdz. 75818 środki w wysokości
136.009,40  zł  z  przeznaczeniem na  zwiększenie  planu  wydatków Miejskiego  Centrum
Pomocy  Społecznej  —  dz.  853,  rozdz.  85395,  na  projekt  dofinansowany  ze  środków
UE pn.  „Rodzina  ach  rodzina-pabianicki  program  usług  wspierających"  na  organizację
dodatkowego wyjazdu warsztatowego.

Radna Bożenna Kozłowska: czy te środki są nasze budżetowe czy środki zewnętrzne?

Skarbnik Miasta: są to nasze środki ponieważ pochodzą z rezerwy budżetowej.

Radna Bożenna Kozłowska poprosiła o przybliżenie merytoryki tego projektu?

Pan Mirosław Kołodziejczyk Koordynator projektu: projekt jest realizowany od listopada
2016r.  do  końca  czerwca  2018r.  Całość  projektu  była  na  około  983  tysiące  zł,
w poprzednich  latach  powstały  oszczędności  związane  z  tym,  że  dużym  wsparciem
byli specjaliści,  ale  w  ramach  wyłonienia  ofert  powstały  oszczędności.  W  ramach
tych oszczędności poprosiliśmy Wojewódzki Urząd Pracy, żeby można było zorganizować
taki  wyjazd  w  ramach  oszczędności  projektowych  z  unijnych  pieniędzy.  Taka  zgoda
została wyrażona w trybie późnym, wyjazd 7- dniowy dla 120 osób wczoraj się zakończył.
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Te pieniądze w całości pochodziły z Wojewódzkiego Urzędu Pracy z pieniędzy unijnych,
tak  zostało  to  zabezpieczone.  Wyjazd  ważny  dla  rodzin,  warsztaty,  ale  też  element
wypoczynkowy.  Gdyby  nie  zorganizowano  tego  wyjazdu,  trzeba  by  było  te  pieniądze
w lipcu oddać. 

Więcej pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na
2018r. - projekt nr 4 (zał. nr 8) 

Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.  uchwały. W związku  z  decyzją  Wojewody
Łódzkiego dokonuje się stosownych przesunięć pomiędzy klasyfikacją budżetową. Zmianie
ulega  źródło  finansowania  projektu  dofinansowanego  ze  środków  Unii  Europejskiej
pn: „Rodzina  ach  rodzina  -  pabianickie  program  usług  wspierających".  Wkład  własny
do projektu w wysokości 33.068 zł zostaje zastąpiony środkami zadań zleconych z zakresu
administracji rządowej w tej samej wysokości. 

Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na
2018r. - projekt ny 8 (zał. nr 9)

Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.  uchwały. Przenosi  się  kwotę  1.094,09  zł
z grupy wynagrodzeń  do  grupy wydatków na  programy związane  z  udziałem środków
UE w związku z rozliczeniem projektu realizowanego ze środków UE pn. „ERASMUS + ".

Pytań nie było. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 7
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji
oraz     trybu  przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania
dla     placówek  wychowania  przedszkolnego,  szkół  i  placówek,  dla  których  Miasto
Pabianice jest organem rejestrującym (zał. nr 10); 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Pan Waldemar Boryń (dalej: Naczelnik
WEKiS) omówił  projekt  ww.  uchwały. Jest  to  korekta  uchwały  z  marca,  otrzymaliśmy
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uwagi z RIO, są one kosmetyczne, ale istotne.
Uzasadnienie  do  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  oraz  trybu
przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania  dla  placówek
wychowania przedszkolnego, szkół i placówek, dla których Miasto Pabianice jest organem
rejestrującym.
Z  dniem  1.01.2018  r.  weszła  w  życie  ustawa  o  finansowaniu  zadań  oświatowych,
która zawiera nowe regulacje dotyczące dotowania placówek oświatowych. Na podstawie
art. 38 tej ustawy organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały,
ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji oraz tryb przeprowadzania kontroli prawidłowości
ich pobrania i wykorzystania. 
Niniejsza  uchwała  koryguje  zapisy  Uchwały  LIII/674/18  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
z dnia  27  marca  2018  r.,  która  została  unieważniona  Uchwałą  Kolegium  Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 25.04.2018 r. W tym: - określa konieczność składania
do dnia  30  września  roku  bazowego  wniosków  o  udzielenie  dotacji  przez  publiczne
i niepubliczne placówki wychowania przedszkolnego, szkoły i placówki, - zmienia zapisy
z wystąpienia  pokontrolnego na wnioski  pokontrolne  w ramach procedury pokontrolnej,
- w załączniku nr 3 dodaje termin rozliczenia dotacji w przypadku, gdy placówka dotowania
kończy działalność w trakcie roku budżetowego. 

Pytań nie było. 

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 8
Sprawy różne:

- zapoznanie się z organizacją letniego wypoczynku dla dzieci i młodzieży.

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury  Pani  Maria  Wrzos-Meus  (dalej:  Dyrektor
MOK): Miejski  Ośrodek  Kultury  zaplanował  zorganizowanie  3  turnusów  półkolonii,
wypoczynek  zarejestrowany  w  Kuratorium  Oświaty  w  Łodzi,  dla  150  dzieci,  turnusy
tygodniowe,  opieka  5  instruktorów  o  pedagogicznym  wykształceniu  i  przebyty  kurs
wychowawcy  kolonijnego.  Półkolonie  zorganizowane  w  ten  sposób,  że  każdego  dnia
jest wyjazd  w  określone  ciekawe  miejsce  (wymieniła  kilka  miejsc).  Półkolonie  płatne
koszt 150 zł,  zapewniamy transport, opiekę, poczęstunek słodki, napoje i bilety wstępu.
Jak te półkolonie są potrzebne może świadczyć to, że zapisy były 4 czerwca od godz. 8,
a o godz. 10,45 nie było już żadnego miejsca.

Radna Iwona Marczak: w jakim wieku mogą uczestniczyć dzieci w tych półkoloniach?

Dyrektor MOK: dzieci w wieku szkolnym od 6 roku życia najczęściej do 13 roku życia.

Przewodniczący Rady: ile dzieci zostało zapisanych na te półkolonie?

Dyrektor MOK: 150 dzieci. 

Dyrektor  Muzeum  Miasta  Pabianic  Pan  Ryszard  Adamczyk:  dwie  oferty,  jedna
indywidualna  realizowana  w  każdy  czwartek,  wstęp  bezpłatny.  Druga  oferta  dla  grup
zorganizowanych, oferta płatna 1 zł od dziecka. Szczegóły w folderze (zał. nr 11).
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Przewodnicząca  Komisji  podziękowała  wszystkim  za  udział  w  posiedzeniu  Komisji
i zamknęła posiedzenie.
 
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 8,55.

Nagranie CD – zał. nr 12.

Protokołowała: Przewodniczyła:

         Agnieszka Michel                 Zofia Kriger-Kozłowska
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